
PROTOKÓŁ NR XXVIII/12 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 25 września 2012 r. 
 
Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram XXVIII sesję rady gminy 
Kostomłoty.  Witam na dzisiejszej sesji pana wicestarostę Mieczysława Kudryńskiego, 
pana radnego powiatowego Kazimierza Bubę, sołtysów i radnych. W dzisiejszej sesji 
uczestniczy 12 radnych. Stwierdzam, że wszystkie podjęte dzisiaj uchwały są 
prawomocne.  
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Odczytam proponowany porządek obrad: 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu: 30.07.12 r., 01.08.12 r., 28.08.12 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty, w tym m.in. 
- informacja wójta gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych składanych na 
podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2011 r. 
- informacja przewodniczącego rady gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych 
składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2011 r. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 

szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy 
Kostomłoty, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie  
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę 
Kostomłoty. 

16. Sprawy bieżące. 
17. Zakończenie obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 

 
  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos?  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad 2 projektów 
uchwał: 
- projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 
szkół publicznych działających na terenie gminy Kostomłoty , zakładanych i 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina 
Kostomłoty, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania, 
- projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wichrów na lata  
2012 – 2019 (miejscowość chce skorzystać z możliwości złożenia wniosku do Odnowy 
Wsi). 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie  
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  widzę. Kto jest za przyjęciem wniosku wójta proszę o podniesienie ręki. 
  kto jest za – 12 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 

  Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Nie  
  widzę. Kto jest za przyjęciem programu sesji z uwzględnieniem nowych projektów   
  uchwał, proszę o podniesienie ręki. 
  kto jest za – 12 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że porządek obrad został 
przyjęty jednogłośnie.  
 

Porządek obrad:  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu: 30.07.12 r., 01.08.12 r., 28.08.12 r. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 
7. Informacje i komunikaty, w tym m.in. 
- informacja wójta gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych składanych na 
podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2011 r. 
- informacja przewodniczącego rady gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych 
składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2011 r. 
8. Wnioski i zapytania. 
9. „15 minut dla wyborców”. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 

szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli 
oraz innych form wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy 
Kostomłoty, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Kostomłoty na obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie  
Odnowa Wsi w Województwie Dolnośląskim. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę 
Kostomłoty. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych 
szkół publicznych działających na terenie gminy Kostomłoty , zakładanych i 
prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina 

   Kostomłoty, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 
17. Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wichrów na    
    lata 2012 – 2019. 
18. Sprawy bieżące. 
19.Zakończenie obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś ma uwagi do protokołów z sesji? 
Nie widzę. Przyjmujemy, że protokół został przyjęty. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę wójta o przedstawienie informacji o 
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działalności w okresie między sesjami. Proszę Panie Wójcie.  
  
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od dnia 
21.08.2012 r. do dnia 18.09.2012 r. 
 

1. Inicjatywy uchwałodawcze w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012 
- trybu udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół niepublicznych o 
uprawnieniach szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli oraz innych form 
wychowania przedszkolnego działających na terenie Gminy Kostomłoty, a także trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 
- podziału Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów 
i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 
- podziału Gminy Kostomłoty na obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic i 
siedzib obwodowych komisji wyborczych 
- wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie  Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim 
- w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę Kostomłoty. 
2. Powierzenie na następne 5 lat stanowiska dyrektora SP Kostomłoty dla pani 

Urszuli Łapa. 
3. Udział w zebraniu Zarządu Gminnego OSP. Omawialiśmy bieżące sprawy związane 

między innymi z przeprowadzeniem gminnych zawodów. 
4. Organizacja Międzynarodowego Turnieju Piłki Nożnej w ramach Memoriału im. 

Stanisława Siekierskiego oraz Gminnych Dożynek. Jeszcze raz chciałem wyrazić 
wdzięczność wszystkim zaangażowanym.  

5. Wizyta delegacji radnych z Sierentz. 
6. Udział w posiedzeniach Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przemocy w Rodzinie. 
7. Udział w rozprawie dotyczącej wyceny nieruchomości Eko-Bau. 
8. Wprowadzenie wykonawcy na plac budowy Mieczków + Siemidrożyce + Budziszów 

13. 
9. Sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 5 w Piersnie (mieszkanie przejęte od ANR-u). 
10. Sprzedaż w drodze przetargu działki pod zabudowę mieszkaniową w Bogdanowie 

(dz. 800 m² na przeciwko boiska). 
11. Podpisanie umowy na dofinansowanie projektu wodno-kanalizacyjnego (Mieczków 

i Kostomłoty). 
12. Rozmowy z dyr. ANR - dofinansowanie remontu drogi w Piersnie. Jesteśmy po 

podpisaniu umowy. W tej chwili ogłoszono przetarg.  
13. Udział w dożynkach wojewódzkich delegacji wieńcowej z Osieka. Dziękuję 

delegacji z Osieka i panu sekretarzowi za to, że reprezentowali powiat na 
dożynkach. 

14. Udział w spotkaniu w LSE na zaproszenie Pani Wiceminister Gospodarki. Jest duża 
szansa, że również nasze obszary strefy gospodarczej będą objęte decyzją 
ministra jako strefa specjalna. 

15. Podpisanie umowy z PKO na emisję obligacji. To co wcześniej było przez radę 
podejmowane zostało wprowadzone w życie.  Możemy w każdej chwili te 
zakładane działania podejmować. 

16. Udział w zebraniu wiejskim w Kostomłotach. Zebranie wiejskie miało szczególne 
znaczenie, ponieważ miejscowość Kostomłoty postanowiła wejść do grupy siedmiu 
miejscowości, które mogą realizować program odnowy wsi. Trzeba spełnić pewne 
wymagania, ale później jest efekt taki, że można skorzystać z  dofinansowania. 
Dowiedzieliśmy się niedawno, że nabór dodatkowy będzie ogłoszony i bardzo 
byśmy chcieli, żeby w Kostomłotach zająć się remontem wnętrza obiektu, w 
którym jesteśmy. Jak również chcielibyśmy nie tylko z własnych środków, ale 
znaleźć dofinansowanie  na rozpoczęty remont świetlicy wiejskiej w Kostomłotach. 
Taki wniosek chcielibyśmy złożyć z urzędu, żeby dofinansowanie znaleźć, 
ponieważ to zadanie jest w budżecie i jest realizowane. Chodzi tylko o wsparcie 
finansowe, żeby nie wszystko odbyło się  z pieniążków gminnych i zachęcam 
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państwa również, aby jako stowarzyszenia, które działają w niektórych 
miejscowościach, a mają taką potrzebę, jest taka szansa, żeby takie wnioski 
składać. Nabór z tego co wiem nie został jeszcze ogłoszony, ale ma być ogłoszony 
lada dzień. Przeważnie dają 3 tygodnie na złożenie wniosków. Na zebraniu w 
Kostomłotach został powołana mocna grupa (9 osób). Każda jedna miejscowość, 
która postanowi włączyć się do tych działań i pozyskiwać pieniądze w ramach 
Odnowy Wsi będzie wspierana przez Urząd i będziemy wspierać wszelkie 
inicjatywy, żeby miały one wyraz potem we współfinansowaniu w budżecie. Jeśli 
mieszkańcy mają taką potrzebę, jeśli potrafią się angażować w pisanie wniosków, 
to trudno, żeby takich inicjatyw nie popierać. Gratuluję i oczekujemy na następne 
miejscowości.  

17. Przeprowadzenie gminnych zawodów pożarniczych. 
18. Przeprowadzenie posiedzenia Rady Społecznej przy ZUM. Omawialiśmy sytuację 

związaną z brakiem kontraktów z NFZ i działania, które w tej chwili są ofertą dla 
naszych mieszkańców, częściowo przez nich finansowane.  

19. Udział w posiedzeniach zarządu TWTF. Dnia 4 października w SP Kostomłoty 
odbędzie się konferencja na temat społecznych aspektów oświaty.  

20. Prace przygotowawcze do złożenia wniosku do odnowy wsi. Aby opracować 
wniosek trzeba opracować kosztorysy. 

21. Wydano zarządzenia w sprawie: 
- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2012 r., 
- dokonania darowizny nieruchomości stanowiącej własność gminy na cele publiczne 
(na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej - cmentarz w Paździornie)  
- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości w dniu 
30.08.2012 r. 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży – (nieruchomość oznaczona nr 
481/11 obręb Piotrowice o pow. 1,5300 ha) 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę na czas określony do 
5 lat (Świdnica Polska dz. nr 246 o pow. 2,46 ha z przeznaczeniem na zabudowę 
mieszkaniową; nieruchomość była użytkowana rolniczo) 
- przedstawienia Radzie Gminy i RIO informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
Kostomłoty za I półrocze 2012 r. 
22. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 
• podziału nieruchomości – 2 
• wycinki drzew - 5 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 8 
• wymeldowania – 1 

 
 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 
podatków)  
w okresie od 18.08.2012r. do 14.09.2012r. 
 

 
Liczba ogółem 
 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 54 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 
19, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

9 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

10 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 4,  z tego: 

Odmowne = 0 
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Pozytywne =4 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 2, z tego: 

Odmowne = 1 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 1 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem = 0, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne = 0 

            4. 
Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego -  Pozytywne =
183 

 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do sprawozdania? Nie widzę. 
 
Ad.5. 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła odczytał sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy są pytania do przedstawionego 
sprawozdania? Nie widzę. Przechodzimy do punktu następnego.  

Ad. 6. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na ostatniej sesji nie złożono żadnych 
wniosków. 
 
Ad.7.  
Wójt Gminy Wacław Jaskuła złożył informację o oświadczeniach majątkowych składanych 
na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2011 rok. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Kostomłoty złożyła informację o oświadczeniach 
majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2011 rok. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Dzisiaj na sesji otrzymaliście państwo wyniki  
sprawdzianów szóstoklasistów w roku szkolnym 2011/2012 i wyniki egzaminu 
gimnazjalnego w roku szkolnym 2011/2012. Samorząd zobligowany jest do 
przedstawienia radzie wyników sprawdzianów i egzaminów i to sprawozdanie dzisiaj 
państwo otrzymaliście. Pani dyr. GOOSz-u Maria Jadach jest dzisiaj na konferencji we 
Wrocławiu na zaproszenie kuratora. Ja nie mogłem pojechać osobiście z uwagi na sesję. 
Jeśli będą pytania to bardzo bym prosił już na następnym spotkaniu.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Kostomłoty – Przewodniczący rady powiatu poprosił  o 
zebranie deklaracji udziału w szkoleniu radnych do 28 września. Poinformował również, że 
najciekawszą ofertę przeprowadzenia szkolenia przedstawił hotel Las z Piechowic. Bardzo 
proszę, aby radni zgłosili się na szkolenie. 
 
Ad.8. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś ma jakieś uwagi lub wnioski? 
Korzystajmy z obecności wicestarosty. 
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Zofia Heller-Sypek - Przez miejscowość Ramułtowice biegnie droga powiatowa. Przed 
budynkiem o nr 45 jest nieczynna studzienka kanalizacyjna. Jak są opady deszczu lub 
okres zimowy, to nie można przejść. Proszę o monit w tej sprawie. 
 
Iwona Ryszka – Chciałam prosić o złożenie wniosku do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 
ustawienie lustra przy przejściu dla pieszych, koło kościoła w Wilkowie Średzkim, 
ponieważ tam jest zła widoczność. Lustro należy ustawić na terenie przy świetlicy 
wiejskiej. 
 
Marian Fita – Ja mam trzy sprawy. Chodnik przy drodze do szkoły, na początku ul. 
Wrocławskiej. Jest zapadniecie jezdni. Nie wiem, czym to jest spowodowane, niemniej 
zwracam uwagę na to, że teraz w czasie opadów deszczu, jak jadą samochody,  dzieci 
wyskakują na jezdnię. Jest to ogromne zagrożenie dla ruchu pieszego. Uważam, że w 
trybie pilnym należy to naprawić. Chciałbym otrzymać odpowiedź, jakie zostaną podjęte 
działania. To zagrożenie jest naprawdę ogromne.  Na spotkaniu z wykonawcami koło 
GOK-u było mówione, że przebudowane mają być wszystkie murki ogniowe. Czy będą 
jednak przemurowane, czy pozostaną w tym stanie jakim są. Chciałbym prosić również, 
aby zebrała się może Komisja Porządku i wystąpić na terenie byłego POM-u w sprawie 
pana kamieniarza. Taką samowolkę, jak on tu robi znowu, to ta działka, która jest 
własnością gminy jest już w dużej części zasypana jakimiś jego odpadami, co stanie się 
problemem dla mieszkańców, kiedy przejmiemy ta działkę. Organem, który może go 
zmusić, jest Urząd.  
 
Leszek Wicha – Ja chciałbym się zwrócić do pana starosty z pytaniem, ponieważ jestem 
po zebraniu wiejskim. Jaka jest perspektywa budowy chodnika w miejscowości 
Paździorno, ponieważ praktycznie cała droga od Środy Śląskiej jest już zmodernizowana. 
W każdej miejscowości są praktycznie chodniki. Zostało tylko Paździoro na samym końcu, 
gdzie oczywiście ten ruch w Kostomłotach troszeczkę się odbija, bo na autostradę ucieka, 
ale mimo wszystko wszystkie kopalnie m.in. z Mietkowa ściągają ten ruch ciężki 
samochodowy. Jeżeli chodzi o przemieszczanie się wzdłuż tej drogi to jest ono bardzo 
ryzykowne. Mówię o dzieciach wracających ze szkoły. Autobus staje na początku 
miejscowości i dziecko musi przejść do końca Paździora w stronę Wawrzeńczyc. Jest to 
duże ryzyko. Chciałbym wiedzieć, czy jest planowane w budżecie powiatu  cokolwiek, czy 
może na najbliższe lata, jakie są możliwości.  
 
Józef Osowski - Ja chciałbym uzyskać informacje na temat modernizacji drogi. Teraz we 
wrześniu skończyła się gwarancja 3 letnia. Na odbiorze pod konie czerwca okazało się, że 
jest kilkanaście dziur na tej drodze. Prosiłem, żeby wpisać do protokołu, że są dziury przy 
drodze, ale pan kierownik jak zwykle odmówił i mówił, że to nie jest potrzebne. 
Gwarancja się kończy 30 września i jak powiat planuje naprawiać tą drogę, która nigdy 
nie była zrobiona.   
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński - Jeśli chodzi o Ramułtowice, to 
wyślę tam służby, sprawdzą i zobaczymy, co tam można zrobić. Jeśli chodzi o Wrocławską 
2, to po prostu zobaczę, co tam można zrobić. Jeśli chodzi o inwestycje typu chodniki. 
Niestety nie wiele miejscowości przy drogach powiatowych chodniki ma. W większości 
tam, gdzie chodniki były zrobione, były zrobione, albo przez gminę, albo powiat z gminą. 
Jeśli będzie taka inicjatywa, bo takie wnioski mamy już, gdzie gmina będzie 
partycypować w kosztach i obawiamy się, że naszych środków na to braknie. Na razie nie 
planujemy robić żadnych chodników ze środków tylko i wyłącznie powiatu. Po prostu nas 
na dzisiaj na to nie stać. Staramy się utrzymać możliwie drogi, żeby były w nie gorszym 
stanie i na to też nas nie stać. Jeśli chodzi o drogę w Lisowicach to przejrzymy i 
wykonawca tą drogę naprawi. I tak jak powiedziałem, bo na ten temat już tutaj 
kilkakrotnie mówiłem, że od wykonawcy więcej żądać nie możemy i będziemy sami tą 
drogę kleić. W jakim ona jest dzisiaj stanie wiemy. Nie planujemy na dzisiaj inwestycji na 
tej drodze, bo przebudowa tej drogi wymagałaby tak naprawdę położenia dywanika, 
miejscami nowej podbudowy,  poszerzenia. Będziemy ją kleić. Wiem, w jakim ona jest 
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stanie, ale na dzisiaj nie planujemy więcej na tej drodze robić.  
 
Marian Fita - Chciałbym dostać informację, jakie zastaną poczynione działania. To 
zagrożenie jest naprawdę ogromne.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja mam jeszcze prośbę. Jak robiliśmy drogę 
w Kostomłotach powiat zobowiązał się podnieść studzienki na nowo wybudowanej drodze. 
Nie jest to wielki koszt, natomiast jest to zadanie, które trzeba zrobić. Każdy z nas już 
chyba do tej dziury wpadł.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński - Rzeczywiście umowa była taka, 
że pan Bisek położy dywanik, a my wyregulujemy studzienki. Studzienki reguluje się na 
etapie przed położeniem dywanika do poziomu dywanika, który ma być. Pan kierownik 
był w kontakcie z panem Biskiem i powiedział dobrze, jak sfrezuje, to wtedy zobaczymy 
na ile będzie potrzebna regulacja studzienek. Pan Bisek powiedział, że według jego 
pomiarów to ta regulacja jest tutaj nie potrzebna, bo tak położy dywanik, że będzie na 
poziomie studzienek. Niestety okazało się, że efekt dzisiaj jest taki i regulacja studzienek 
po położeniu masy polega na tym, że trzeba wyciąć dużo w koło, podnieść studzienkę i tą 
masę na nowo położyć, bo nie ma innej metody. Dzisiaj to jest zdecydowanie droższe i 
bardziej skomplikowane, niż gdyby to było po sfrezowaniu, ale tutaj tak wyszło. Niestety 
nie jesteśmy w stanie bez pomocy pana Biska tego zrobić.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Panie starosto, o to też prosimy, bo 
dywanika nie ściągniemy. Będziemy tutaj w kontakcie z panem Biskiem. 
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński - Pan Bisek powiedział, że on tak 
to zrobi, że to nie będzie przeszkadzało, jednak w dwóch miejscach rzeczywiście 
przeszkadza. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja myślę, że przez pracowników można to 
zrobić. 
 
Marian Fita - Odnośnie wycinania to chciałem powiedzieć, że wykonawca drogi 
powiatowej po położeniu dywanika wycinał i wstawiał studzienki, których nie chciał 
wstawić, kiedy sygnalizowałem. Maszyny dzisiaj są i nie ma problemu.  
 
Wicestarosta Powiatu Średzkiego Mieczysław Kudryński - Ja wiem, że nic nie stanowi 
problemu i tak naprawdę dzisiaj można zrobić wszystko. Chodziło mi o to, że regulacja 
studzienek po sfrezowaniu kosztowałaby 1/10 tego, co będzie kosztowało teraz. Nic 
więcej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Panie starosto ja bardzo proszę, przecież 
studzienek nie ma tak dużo i to nie jest taki straszny koszt. Natomiast jeśli chodzi o 
chodniki, to myślę, że rada gminy zwróci się z wnioskiem. Już od 3-4 lat zwracamy się z 
prośbą o dokończenie chodników. Myślę, że gmina do końca września wystąpi do 
starostwa o dokończenie chodników i kontynuowanie budowy  winnych miejscowościach.    
 
Jan Leszczyński – Pytanie moje dotyczy działalności służby zdrowia na terenie naszej 
gminy po 1 września br. Mówiono wcześniej, że będzie odpłatność w granicach 20-30 zł. 
W niektórych specjalnościach odpłatność sięga 70-80 zł. Chciałbym się zorientować, czy 
to jest dla ZUM korzystne finansowo, kiedy pacjenci płacą, czy kiedy mamy umowy z 
NFZ. W tej chwili, żeby chodzić do lekarza, to trzeba mieć pieniądze. Czy to nie 
spowoduje, że w którymś momencie ci pacjenci odejdą od nas, bo jeśli ja mam płacić 80-
90 zł, to pojadę do specjalisty poza Kostomłotami.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Myślę, że jest to temat, gdzie powinien 
uczestniczyć dyr. ZUM-u. Po ostatnim spotkaniu  z panem dyrektorem ustaliliśmy, że 
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ponownie się spotkamy  i dyrektor przedstawi nam pełna odpłatność i zasadność 
odpłatności za poszczególne usługi. Po spotkaniu z radą społeczną spotkamy się z 
dyrektorem. Chyba że pan wójt ma na ten temat pełną wiedzę.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Na zapytania i wnioski odpowiadamy pisemnie i pan 
dyrektor odpowie pisemnie. Natomiast chcę powiedzieć, że specjalistka, jeśli chodzi o 
kontrakty z NFZ nigdy nie była dla nas dochodowa, wręcz przeciwnie z tego względu, że 
nawet ten limit, który był wyznaczony kontraktem, tych pieniążków nie wystarczało, a 
zawsze jeszcze były nad wykonania, które z budżetu i źródeł podstawowej opieki 
medycznej pokrywane. Natomiast jeśli chodzi o odpłatność. Mówiliśmy o usłudze 
odpłatnej dla lekarza specjalisty bez używania narzędzi, które są potrzebne do badań.  
Tak jak w przypadku, kiedy pacjent potrzebuje usg, to za te badanie na miejscu płaci. 
Oczywiście nie każdy pacjent tego wymaga. Wizyta u ginekologa jest związana z usg i 
kosztuje 70 zł. Mówiliśmy o podstawowym świadczeniu wizyty, natomiast jeśli  w grę 
wchodzą badania sprzętem to May te cenniki wyższe. I na pewno to nie jest tak, że to są 
ceny, które są z jakimś ogromnym zyskiem. Są naprawdę skalkulowane tak, jakie 
rzeczywiście są koszty. Są wielokrotnie niższe niż te, które są stosowane w gabinetach 
prywatnych. To potwierdzam, ponieważ mieliśmy na radzie przedstawione ceny  z okolic.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja myślę, że radni i reszta radnych są tym 
pytaniem zainteresowani. Proszę  zorganizować spotkanie radnych z dyr. ZUM na 2 
godziny przed najbliższą sesją. Intencją odpłatności było to, żeby stworzyć ludziom 
warunki, żeby nie musieli jeździć do Środy bądź do innych prywatnych gabinetów, i żeby 
była ta specjalistka, na którą nie mamy kontraktu.  
 
Leszek Wicha - Prośba do pana wójta, żeby zobligował kierownika ZGK, jeżeli jest 
jakikolwiek problem z wodą, żeby poinformował sołtysa i radnego. Wczoraj miałem 
zebranie i mieszkańcy przyszli z czymś takim. Okazuje się, że woda jest niezdatna do 
picia i nikt o tym nie wie, bo jest to zawieszone gdzieś na słupie energetycznym. 
Prosiłbym, jeżeli takie sytuacje są, żeby poinformować sołtysa i radnego.  
 
Ad.9. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zachęcam do zadawania pytań. Czy ktoś 
chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 
Edmund Winiarski – Mieszkańców Jenkowic nurtuje zbiornik przeciwpożarowy, który jest 
przynajmniej od 30 lat nie remontowany. Jako wieś nie mamy funduszy i nie mamy 
szans, aby go wyremontować. Zbiornik jest własnością UG, ale w 2003 r., starostwo 
wystąpiło do UG w Kostomłotach o umożliwienie odprowadzenia wody ściekowej z drogi 
powiatowej do tego zbiornika. W związku z tym, że minęło już 10 lat, zbiornik jest nie 
remontowany, a  w tym piśmie pisze, że starostwo powiatowe będzie konserwować i 
remontować ten zbiornik. W związku z tym, że zbiornik jest w stanie opłakanym i nie 
pasuje do placu zabaw, to proszę o konserwację tego zbiornika.  
 
Ad.10. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Na sesję przybyła radna Agnieszka 
Śladowska i radny Jan Szwedo. Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie zmiany  
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budżetu gminy Kostomłoty na rok 2012 została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.11.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały analizowany był przez 
Komisję Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. Proszę o opinię. 
 
Zofia Heller-Sypek – Komisja proponuje wprowadzić zmiany do projektu uchwały w § 1 
pkt 2 zmienić wysokość minimalnej dotacji, w pkt 2 z 75% zmienić na 85% i w pkt 3 z 
40% na 50%. Zmienić również § 2 pkt 3. Tu chodzi o doliczenie miesięcy wakacyjnych. 
Przedszkola i punkty przedszkolne w niektórych miejscowościach są czynne przez cały rok 
i należy pokazać ostateczną liczbę dzieci. 
 
Elżbieta Czarnota – Ustawa o systemie oświaty wskazuje, że na niepubliczne formy 
wychowania, w tym przedszkole, przysługuje dotacja na faktycznie uczęszczające dzieci. 
W projekcie uchwały zawarte jest, aby dotacja za miesiące wakacyjne była wyliczana na 
podstawie liczby dzieci za miesiąc czerwiec. Okazuje się też, że na terenie gminy 
niepubliczne przedszkola działają też w lipcu i sierpniu, i przyjmują dzieci z innych 
przedszkoli. Wówczas w miesiącach wakacyjnych występuje znaczący wzrost liczby dzieci. 
Jest propozycja, aby dla tych przedszkoli, które prowadzą taką działalność przyznawać 
dotację na faktyczną liczbę dzieci,  a nie na podstawie liczby dzieci na koniec czerwca. Na 
komisji była mowa o zmianie stawek. Chciałam zwrócić radnym uwagę na jeszcze jedną 
rzecz. Art. 90 ustawy o systemie oświaty  mówi, że jeżeli rada gminy ustali wyższą 
stawkę niż 75%, a wiecie państwo, że jeżeli do przedszkola niepublicznego uczęszcza 
dziecko z innej gminy, to my z tą gminą zawieramy porozumienie i gmina zwraca nam 
75%. Jeżeli zostanie podjęta uchwała o 85%, to na dzieci z nie naszego terenu gmina 
będzie musiała  dodać po 10 zł.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Jest to problem bardzo złożony a wniosek Komisji Budżetu 
szeroko idący i wymaga sprawdzenia zawartych porozumień między gminami, jak 
wyglądają sprawy finansowania wakacyjnego, żeby nasza gmina nie wzięła na siebie 
ciężaru. Ja również uważam, że zmiany o 10% są znaczące i również prosiłbym o dalszą 
pracę nad wnioskiem, i żebyśmy mogli w urzędzie przeanalizować konsekwencje i radnym 
przedstawić do zaakceptowania. To się wydaje naprawdę bardzo istotne, ponieważ 
rzutować będzie na wydatki gminy. Wnoszę, aby ten projekt z tak daleko idącym 
wnioskiem skierować do dalszej pracy i przesunąć na następną sesję. 
   
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Przed podjęciem decyzji o stawkach rada 
gminy powinna znać skutki finansowe i ile w razie czego dopłacimy do dzieci z nie 
naszego terenu, a także na ile to będzie miało przełożenie na wydatki budżetu. 
 
Mariusz Żałobniak – Skutki znamy. Jest to rząd około 30.000 zł na wszystkie przedszkola 
niepubliczne. Nie będzie to wpływało na tegoroczny budżet, gdyż uchwała wejdzie w życie 
od 1 stycznia 2013 r. Natomiast gminy sąsiednie oddają na dzieci, które faktycznie 
uczęszczają do przedszkola. Czy okres wakacyjny, czy nie wakacyjny, zwracają kwoty 
takie, jak pani skarbnik powiedziała, do wys. 75%. Te 10% wzrostu rzeczywiście byłby 
wydatkiem tylko  budżetu gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Po stronie dochodowej gminy 75%, 
natomiast po stronie wydatkowej 85%. Jestem też za przeanalizowaniem, tym bardziej 
że, nie znamy jeszcze stawek podatkowych, ani wydatków do budżetu. Wnoszę o 
ponowne przeanalizowanie tego projektu i możliwości naszych wydatków. Wniosek pana 
wójta jest dalej idący i przegłosujemy teraz, czy oddalamy projekt uchwały do dalszych 
prac na komisjach, po uzyskaniu pełnej odpowiedzi, ile nas to będzie kosztować. 
Przystępujemy do głosowania. Kto jest za oddaleniem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
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Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała nie została podjęta. 
Została skierowana do dalszych prac.  
 
Ad.12.  
Przewodnicząca Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie podziału 
Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Zmiana nastąpił w Piotrowicach i 
Kostomłotach. Były to okręgi dwumandatowe, teraz będą jednomandatowe. Są 
wyznaczone dokładne granice dla okręgów. Czy są jakieś pytania do projektu uchwały? 
Otwieram dyskusję. 
 
Mariusz Żałobniak – Mam wniosek do pana wójta, aby na zebrania wiejskie przygotować 
mapki z  numerami domów (podział na okręgi) w Piotrowicach.  
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Mapki są już gotowe. 
 
Ryszard Janiec-  Informacje umieścić w Biuletynie Gminnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie podziału 
Gminy Kostomłoty na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.13.  
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Radni otrzymali nowy projekt uchwały w 
sprawie   podziału Gminy Kostomłoty na obwody głosowania, ustalenia ich numerów, 
granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych. Był analizowany na komisjach. 
 
Zofia Heller-Sypek – Na posiedzeniu komisji dyskutowaliśmy nad projektem. Decyzja 
jednak zapadnie na sesji. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła –Wniosek pojawił się po rozesłaniu materiałów do radnych. 
Można go sformalizować wnosząc na dzisiejszej sesji do projektu uchwały, który był 
państwu przedstawiony. Można go też przegłosować w wersji  poprawionej. 
 
Marian Fita – Ja uważam, że zmiana i przeniesienie lokalu do Osieka jest błędem 
ponieważ szukamy oszczędności, a dochodzą informacje, że przygotowanie lokalu w 
Osieku to kolejne 30.000 zł na remont, a my mamy wspomóc przedszkola. Uważam za 
zasadne wspieranie przedszkoli, a zmiana lokalu jest niezasadna. SP w Mieczkowie jest 
przygotowana, jest tam internet, a tu będziemy ponosić na pewno nie małe koszty w 
związku z przygotowaniem lokalu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ja myślę, że dobrze, żeby się wypowiedzieli 
mieszkańcy, bo akurat w Kostomłotach jest zawsze i dobrze jest. Na ostatnim spotkaniu 
dyskutowaliśmy, czy nie powinny być głosowania w tych miejscowościach, gdzie jest 
najwięcej mieszkańców i nie przewozić autobusem do innych miejscowości. To był taki 
punkt, który ustanowiliśmy. Natomiast w Osieku jest to w świetlicy wiejskiej. Tak samo 
jak ważna jest świetlica wiejska dla Kostomłotów, tak samo jest ważna dla świetlica w 
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Osieku i w innych miejscowościach. Pewnie, że każde wydatki powinny być wspierane. 
Natomiast nie wyłączajmy wsi, gdzie jest ważniejsza świetlica wiejska, a gdzie nie trzeba 
jej remontować. To nie znaczy, że jak tam nie będzie wyborów, to nakłady na tą świetlicę 
nie powinny być poniesione, bo otaczamy opieką wszystkie świetlice wiejskie.  
 
Leszek Wicha – Jakie będą koszty przystosowania lokalu? Rozmawialiśmy przed sesją, że 
to nie jest świetlica, ale budynek po byłej szkole. 
 
Zofia Heller-Sypek – Na spotkaniu  z radnymi i panem wójtem umówiliśmy się, że 
zmieniamy to miejsce na wybory pod warunkiem, że nie będziemy ponosić żadnych 
kosztów. Dlatego jesteśmy zdumieni. Uważam, że jeśli mamy ponieść koszty w Osieku, to 
jestem przeciwna. Mamy trudne czasy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Co w tym budynku teraz się znajduje? 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Padło wiele pytań, ale aby wszyscy mieli jednakowa wiedzę 
wrócę do ubiegłego tygodnia. Kiedy projekt uchwały został przedstawiony do omówienia 
na spotkaniu, które było z udziałem radnych pojawiły się myśli o zmianie siedzib, bo na 
ten temat wiele było dyskusji, ale nigdy nie były one sformalizowane. W związku  z tym, 
ze zaszły okoliczności, ze zmieniamy również poszczególne obwody do głosowania, to 
powstała taka myśl, żeby również zmienić siedziby tych komisji, które działają w naszej 
gminie. Co do siedziby w Kostomłotach i Karczycach nie było wątpliwości. Wątpliwości 
pojawiły się przy siedzibie w Wilkowie i Mieczkowie. Argumenty, które padały w czasie 
dyskusji były przede wszystkim takie, że siedziby powinny znajdować się w 
miejscowościach, które w danych okręgach liczą największą liczbę mieszkańców. I tak 
rzeczywiście nie ulega wątpliwości, że zarówno Piotrowice w swoim okręgu, jak i również 
Osiek w swoim, to są miejscowości które mają największa liczbę mieszkańców. Stąd też 
padały te zadania, była dyskusja i na tym polu rozmawialiśmy, że będzie to słuszna i 
dobra decyzja, która będzie służyła na lata. Zmniejszyć to ma, jeśli mówimy o 
transporcie chętnych do głosowania i dostępie ich do urn wyborczych. Ma umożliwić 
docelowo większej liczbie wyborców udział  wyborach. To był ten zasadniczy cel. 
Natomiast skierowaliśmy do określenia, gdzie mają być te siedziby – w Piotrowicach, w 
Osieku. Na spotkaniu było jasne, gdzie te siedziby mają być. W Piotrowicach 
rozważaliśmy dwie lokalizacje: szkoła, świetlica oraz w Osieku: świetlica, budynek byłej 
szkoły. Sprawa została zaakceptowana przez pana radnego, który wyraził zgodę, żeby 
wybory odbywały się w szkole w Piotrowicach, która jest dostępna i w dobrym miejscu 
położona. Tu nie ma żadnych kosztów, bo tu jest naprawdę kwestia otworzenia drzwi do 
lokalu, który jest wyremontowany. Natomiast w Osieku wszyscy państwo wiedzą, że ten 
budynek, który jest budynkiem po byłej szkole, jest w tej chwili remontowany na tym 
budynku dach. Jest tam centralne ogrzewanie, które wcześniej było założone. W tym 
budynku znajduje się filia biblioteki gminnej. Spotykają się również przedstawiciele wsi w 
części parterowej, kiedy jest zebranie strażackie, czy koło gospodyń się spotyka. 
Oczywistą jest sprawą, że budynek jest zaniedbany. Od czasów, kiedy istniała tam szkoła 
żadnych czynności remontowych tam nie wykonywano. Dzisiaj nie potrafię z rękawa 
powiedzieć ile kosztowałby remont lokalu, jednego pomieszczenia, bo tak naprawdę 
mówimy o jednym pomieszczeniu, które miałoby być przygotowane do wyborów. Nie 
potrafię tego określić, ale nie sądzę, żeby wyremontowanie jednego lokalu kosztowała 
30.000 zł. To chyba przesada. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Skąd padła ta kwota?   
 
Elżbieta Czarnota – To ja podałam ta kwotę w trakcie komisji, ponieważ poinformowano 
mnie, że do budżetu na przyszły rok trzeba będzie wprowadzić remont szkoły w Osieku i 
może to być kwota 30.000 zł.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – A kto poinformował? Ktoś to przeliczał. 
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Elżbieta Czarnota –W urzędzie dostałam taka informację. Nie pamiętam od kogo. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – Na pewno wszyscy doskonale wiecie, że ten budynek jest  
w złym stanie i na pewno trzeba brać to pod uwagę, że na pewno drzwi wejściowe, jak i 
elewacja, jak i to co jest wewnątrz na pewno potrzebować będzie nakładów. Oczywiście, 
że jeśli tych środków nie będzie, to ani drzwi, ani te rzeczy, które tak naprawę powinny 
być, nie będą wymienione, ale trzeba będzie lokal co najmniej wewnątrz doprowadzić do 
jakiegoś dobrego stanu. To jest inicjatywa oddolna, inicjatywa grupy radnych, bo pomysł 
zrodził się na spotkaniu radnych. Oczywistą jest sprawą, że stanowisko gminne ma o tyle 
znaczenie, że uchwałę rady gminy będziemy musieli zrealizować. Na pewno zadaniem 
wójta jest, żeby wybory odbywały się w należytych warunkach i dołożę wszelkich starań, 
bez względu na to, jaka będzie decyzja, żeby wybory przebiegały sprawnie i w dobrych 
warunkach. 
 
Zofia Heller-Sypek - Uważam, że są takie potrzeby być może w innych miejscowościach, 
które też niczego nie mają, gdzie być może  w przyszłości te pieniądze będą potrzebne. 
Uważam za bezzasadne zmianę siedziby, jeśli mamy ponieść jakiekolwiek koszty.    
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Jestem zdumiona, jeśli rozmawiamy o 
budynku, w którym znajduje się biblioteka i świetlica, że to jest budynek ruina. Przy 
20.000 zł wyremontowanie jednego lokalu to jest kwestia pomalowania panie wójcie. 
 
Andrzej Suropek - To nie jest kwestia tylko przygotowania lokalu, ale całego otoczenia. 
Lokal musi spełniać warunki bezpieczne do przechowywania kart do głosowania i pracy 
komisji. To był szybki pomysł i kwota oszacowana na podstawie oględzin. Na pewno to 
będzie robione na podstawie jakiegoś kosztorysu i przetargu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wysłuchajmy przedstawicieli Osieka, 
Bogdanowi i Mieczkowa. 
 
Waldemar Sudoł – Pan wójt nie wie do końca jak użytkowany jest budynek. Jest 
biblioteka, klub środowiskowy, gdzie spotykają się dzieci i strażacy mają swoje 
pomieszczenie, gdzie kupili bilarda ze swoich składek i praktycznie całą zimę stół do 
pingponga i bilarda jest używany. Ja dałem propozycję na komisji, jak rada będzie 
uważała, tak będzie. Rozmawialiśmy z panią sołtys, że odnowić i tak trzeba, czy będą 
wybory, czy nie. Pomalować też. Tam kwestia może być drzwi, bo też zaplanowaliśmy coś 
zrobić z funduszu sołeckiego. Nie było jeszcze zebrania. Planowaliśmy na pewno 
pomalować we własnym zakresie. Decyzje podejmie rada. Nie jest to budynek, który się 
wali, tylko dach przeciekał. Używany jest przez cały rok zarówno przez dzieci i młodzież.  
 
Agnieszka Śladowska - Czy do Osieka, czy do Mieczkowa, jest mi bez różnicy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Przedstawiciela Mieczkowa mamy. Nie. Żeby 
przegłosować całą uchwałę, najpierw musimy przegłosować załącznik. Jeśli chodzi o 
obwód 2, kto jest za tym, żeby przenieść siedzibę do Osieka? 
 
Mariusz Żałobniak – Głosujemy cały projekt uchwały, nie możemy głosować 
poszczególnych siedzib. Albo głosujemy projekt nr 2 albo nr 1.  
 
Waldemar Sudoł – Dzisiaj dostaliśmy projekt nr 2. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Można w pakiecie, jeżeli byłoby 
rozpatrywane to łącznie. Nie może jedna propozycja wykluczyć druga propozycję. Tak 
jest projekt uchwały sporządzony, dlatego żeby przyjąć ogólną uchwałę, najpierw 
musimy przegłosować, jaki będzie załącznik.   
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła - Jest jeszcze kilka wątków, które nie były poruszane. Są 
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wątpliwości w sprawie finansowania remontu, który nie został wyceniony. Pewnie pan 
radny ma racje i ja mam rację. To, że budynek jest użytkowany, to ja powiedziałem. On 
jest użytkowany i spełnia różne funkcje natomiast drugą prawdą jest, że remontu 
kapitalnego tam nie było. Pierwsza czynność, która była robiona to jest remont dachu. 
Oczywiście budynek wymaga jeszcze wiele innych nakładów. To, co robią naprawdę 
mieszkańcy wsi Osiek to zasługuje na odrębną pochwałę, bo zawsze ze swojej inicjatywy, 
często bez czekania na to, co robi Urząd, podejmują swoje działania. Zawsze do tej pory, 
w momencie kiedy były wybory, składano do nas zapytanie, czy potrzebujemy wsparcia 
na remont, czy też urządzenie lokalu wyborczego. Urząd też pewnie będzie miał taką 
możliwość  pozyskując pieniądze z województwa. Oczywiście dzisiaj jest znak zapytania, 
bo dzisiaj tego nie wiemy, jak też nie wiemy o jakich kosztach mówimy. Jest jeszcze 
jedna informacja, że tą uchwałę mamy czas podjąć do końca października. Jeśli 
jakiekolwiek są wątpliwości to zawsze powtarzam, że lepiej jeszcze raz się do tego 
przymierzyć i wszystkie argumenty rozpatrzyć, żeby nie skrzywdzić ani pomysłodawców, 
ani tych, którzy dzisiaj mają takie, czy inne zdanie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Ja uważam, że tam, gdzie jest możliwość 
odremontowania budynku, mienia gminnego, jest fundusz sołecki, być może pozyskanie 
środków na te obiekty i jest okazja by coś zrobić. Wnoszę o wycofanie tego projektu z 
dzisiejszych obrad i przedyskutowanie tego przez radnych między wyborcami. Kto jest za 
wycofanie projektu z dzisiejszych obrad proszę o podniesienie ręki? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały został wycofany z 
programu sesji. 
 
Ad.14. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
wytypowania sołectwa do uczestnictwa w programie Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.15. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt uchwały analizowany był przez 
Komisję Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku. 
 
Iwona Ryszka - Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Wnoszę o nie odczytywanie projektu 
uchwały. Kto jest za nie odczytywaniem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki.  
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby 
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zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie ustalenia 
sposobu sprawiania pogrzebu przez Gminę Kostomłoty została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.16. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Projekt był omawiany na Komisji Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Sportu i Wypoczynku oraz Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego.  
 
Zofia Heller-Sypek – Jest poprawka w § 7 – uchwała wejdzie w życie po upływie 14 dni 
od ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – W § 5 ust. 2 pkt 4 była wprowadzona 
zmiana - wykreślenie. 
 
Elżbieta Czarnota – W materiałach dla radnych zostało już to wykreślone. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik - Wnoszę o nie odczytywanie projektu 
uchwały. Kto jest za nie odczytywaniem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki.  
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla podstawowych szkół publicznych działających na 
terenie gminy Kostomłoty, zakładanych i prowadzonych przez osoby fizyczne lub osoby 
prawne inne niż Gmina Kostomłoty, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej 
wykorzystania została podjęta jednogłośnie.  
 
Ad.17. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wichrów na lata 2012 – 2019. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Otwieram dyskusję. Czy ktoś chciałby 
zabrać głos? Nie widzę. Zamykam dyskusję. Przystępujemy do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest za - 14 głosów za  
Kto jest przeciw – 0 głosów  
Kto się wstrzymał – 0 głosów  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Stwierdzam, że uchwała w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Wichrów na lata 2012 – 2019 została podjęta 
jednogłośnie.  
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Ad.18. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Proszę radnych o wpisanie się na listę osób 
chętnych na wyjazd na szkolenie. Termin wyjazdu 19-21 październik. Szkoliła będzie nas 
pani z RIO z Jeleniej Góry. 
 
Elżbieta Czarnota – Chciałam poinformować, że do 30 września należy składać wszystkie 
wnioski do budżetu (dotacje, spółki wodne, fundusz sołecki, zabytki). Nie można 
przedłużyć terminu, wszystko jest zgodnie z ustawą.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Rozpoczynamy Turniej Gmin. Będzie inna 
forma, będzie kosz, siatkówka i potyczki. Teraz startują radni i pracownicy UG. Mamy 
młodą kadrę i cieszmy się. 
 
Bogusława Szopa – Ja mam prośbę, aby przekazać u siebie na wsi mieszkańcom, 
zwłaszcza kobietom w ciąży, żeby do nas zgłaszali się po wnioski i po pieniądze. Wniosek 
można ściągnąć ze strony internetowej. Nastąpiła zmiana kryteriów dochodowych 
uprawniających do świadczeń rodzinnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Bardzo proszę przekazać taką informację 
sołtysom, żeby wywiesili u siebie na wsiach, bo nie każdy  w internet zagląda. Chciałam 
poinformować również, że radni zwyciężyli w meczu sołtysi-radni. 
 
Ryszard Janiec - Czy nie można skrócić terminu uzyskania pozwolenia na budowę. 
Procedura trwa pół roku. 
 
Wójt Gminy Wacław Jaskuła – W postępowaniu nie mamy żadnej zwłoki. Jedyna zwłoka, 
jaka powstanie, to zwłoka na uzgodnieniach, które wysyłamy. Tak, jak uzgadniamy plan 
zagospodarowania przestrzennego, taka samo musimy wysłać i uzgodnić do każdej 
decyzji o warunkach zabudowy. Natomiast samo pozwolenie na budowę nie wydaje 
gmina. Prowadzi to starostwo powiatowe. Gmina jedynie w tym zakresie wykonuje 
obowiązki związane z wydaniem decyzji o warunkach zabudowy, czyli dokumentu, który 
jest zamiennikiem planu, jeśli takiego planu nie ma. Ale sposób uzyskania takiej decyzji 
jest taką samą drogą jak uchwalenie planu zagospodarowania przestrzennego, bo 
musimy we wszystkich instytucjach uzgodnić ta jedną decyzje dotyczącą jednego domu. 
To często jest tak, że my czekamy bardzo długo na zwrotne opiniowanie. W przypadku 
planu na Zabłocie np. DSDiK prosiło, żeby odwlec uzgodnienie o pół roku, ponieważ nie są 
gotowi z  przebiegiem drogi. W zeszłym tygodniu otrzymałem pismo, że postępowanie 
zostało zawieszone ze względu na zmianę przebiegu na jednym z odcinków tej drogi, nie 
pisząc na którym. Będę musiał jechać i się dowiedzieć, co się dzieje, ponieważ my 
zgodnie z inną ustawą nie możemy udzielić prolongaty terminu na uzgodnienia, nie więcej 
niż o 30 dni. Dlatego też często jesteśmy w stanie uwzględnić żądania strony, aczkolwiek 
nagminnie łamane są terminy uzgodnień przez instytucje na zewnątrz. Z naszej strony 
my tego nie zlecamy na zewnątrz, robimy przez pracowników urzędu i te postępowania 
toczą się w miarę sprawnie. Jak przyszedłem do gminy było to zlecane i trwało od pół 
roku do półtora niekiedy nawet. Dopowiem, że jesteśmy zobowiązani, aby u pana 
wojewody składać sprawozdania, jak długo trwają takie procedury, szczególnie jeśli 
chodzi o decyzje celu publicznego nie możemy przekraczać pewnych terminów. Natomiast 
kiedy pojawią się jakieś pojedyncze trudności, to proszę interweniować. Według mnie nie 
ma trudności, raczej one stoją po stronie instytucji zewnętrznych.    
 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? Nie 
widzę. 
  
Ad.19. 
Przewodniczący Rady Gminy Janina Gawlik – Ogłaszam zakończenie XXVIII sesji rady 
gminy. 
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Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska 
 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.45. 
 
 
 
 
                            Załącznik nr 1 
 
 

SPRAWOZDANIE WÓJTA 
z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na: 

XXVII sesji w dniu 28 sierpnia 2012 r. 
 
 

1. Uchwała Nr XXVII/134/12 w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 
2012 rok.  
Plan po zmianach: 
- dochody budżetu gminy 20.332.485,74 zł 
- wydatki budżetu gminy 20.579.789,74 zł. 
Uchwałę przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego 
we Wrocławiu oraz RIO we Wrocławiu. 
 
2. Uchwała Nr XXVII/135/12 w sprawie zaliczenia do kategorii drogi dojazdowej 
w miejscowości Kostomłoty. 
Uchwałę skierowano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
3. Uchwała Nr XXVII/136/12 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości.  
Trwa procedura przekazania nieruchomości na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej w 
Piotrowicach. 

 
Ponadto: 
- Wojewoda Dolnośląski  rozstrzygnięciem nadzorczym NK-N11.4131.790.2012.AS2 
stwierdził nieważność § 1 uchwały we fragmencie „w granicach określonych w załączniku 
nr 1 do uchwały”, § 15 ust. 1 pkt 2, § 18 ust. 1 pkt 3 lit a uchwały nr XXVI/132/12 w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr 230, 241/1, 
241/2, 241/3 oraz dla części działki nr 219 AM-3 obręb Kostomłoty. 
- Wojewoda Dolnośląski w dniu 9 sierpnia 2012 r. wniósł skargę nr NK-
1.4131.342.2012.AS2, na uchwałę Rady Gminy Kostomłoty Nr XXI/114/12 z dnia 27 marca 
2012 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Kostomłoty na 2012 r., w której domaga się 
stwierdzenia nieważności § 4 przedmiotowej uchwały oraz zasądzenia zwrotu kosztów 
procesowych wg norm przypisanych. 
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